
 

Strona 1 z 6 

 

 

WO-RA.0002.2.2018 

 

Protokół nr XXXVII/18 

nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej 24 stycznia 2018 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

 

Ad 1) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 7.30 otworzył trzydziestą siódmą sesję Rady 

Powiatu Gostyńskiego oraz powitał osoby przybyłe na sesję. Przewodniczący poinformował, że 

w Radzie zasiada 19 radnych. Podczas stwierdzania quorum na sali obecnych było 17 radnych. 

Nieobecni byli radni Czesław Kołak i Mikołaj Rogala. Przewodniczący stwierdził, że Rada jest 

władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Na salę posiedzeń przybył radny Czesław Kołak. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Ad 2) 

Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że sesja nadzwyczajna została zwołana 

na podstawie § 30 Statutu Powiatu Gostyńskiego, na wniosek Zarządu Powiatu o treści: 

„Zgodnie z § 30 Statutu Powiatu Gostyńskiego z dnia 24 kwietnia 2008 r. Zarząd Powiatu 

Gostyńskiego wnioskuje o zwołanie sesji nadzwyczajnej w celu rozpatrzenia i podjęcia 

następujących uchwał w sprawach: 

a) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r., 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028. 

Zarząd Województwa Wielkopolskiego podjął decyzję o przyznaniu dofinansowania 

w wysokości 2 459 441,05 zł projektowi pn. „Poprawa dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej 

w zakresie chorób będących przyczyną dezaktywacji zawodowej oraz opieki koordynowanej 

poprzez rozbudowę SPZOZ w Gostyniu” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014-2020 z działania 9.1. „Inwestycje w infrastrukturę zdrowotną 

i społeczną”, poddziałania 9.1.1 „Infrastruktura ochrony zdrowia”. Całkowita wartość projektu 

wynosi 6 765 371,99 zł, a w tym kwota środków własnych to 4 305 930,94 zł. Projekt przewiduje 

poszerzenie usług szpitala o nowy oddział opieki paliatywnej, powiększenie oddziału 

wewnętrznego, zainstalowanie sterylizatorni oraz przygotowanie pomieszczeń dla 

ambulatoryjnej opieki specjalistycznej (poradni chirurgicznej i chirurgii dziecięcej, poradni 

gastroenterologicznej i kardiologicznej). W związku z powyższym, aby powiat mógł rozpocząć 

realizację ww. projektu, należy wykazać w budżecie na rok 2018 i w wieloletniej prognozie 

finansowej środki finansowe w wysokości całkowitej wartości przedsięwzięcia. Powyższe 

uchwały wymagane są do podpisania umowy o dofinansowanie projektu i muszą być 

dostarczone do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu do 29 stycznia 2018 r. 

W związku z powyższym niezbędne jest niezwłoczne podjęcie ww. uchwał przez Radę Powiatu 

Gostyńskiego. W załączeniu Zarząd przekazuje proponowany porządek obrad wraz 

z materiałami.  

Przewodniczący poinformował, że wystąpił z wnioskiem do Zarządu Powiatu o uzupełnienie 

porządku obrad o dwa punkty. Przypomniał, że na 8 lutego br. planowana była sesja zwyczajna, 

ale ponieważ ostatnio „obrodziło” sesjami, zwłaszcza nadzwyczajnymi, więc pomyślał, aby 

w ramach tej sesji nadzwyczajnej zrealizować najpilniejsze zadania wynikające ze Statutu 
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i przepisów dotyczących funkcjonowania samorządu powiatowego. Prosił Zarząd 

o uzupełnienie porządku o dwa projekty uchwał. Pierwszy dotyczy rozpatrzenia uchwały 

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2018 rok, gdyż ten plan nie 

został jeszcze przyjęty. Przypomniał, że pod koniec roku przyjęte zostały plany pracy komisji 

stałych, natomiast muszą przyjąć jeszcze plan pracy Rady. Drugi punkt dotyczy rozpatrzenia 

projektu uchwały i podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji 

stałych Rady w roku 2017. Poinformował, że Zarząd Powiatu wyraził zgodę na rozszerzenie 

porządku obrad.  

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że Przewodniczący Rady mówił bardzo obszernie, ale nie 

usłyszał wniosku. Zapytał, czy to oznacza, że 8 lutego nie będzie sesji.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że nie może tego zagwarantować, bo jak 

widać, rzeczywistość jest trochę nieprzewidywalna. Dzieją się różne ważne sprawy, więc takiej 

gwarancji nie da. Jego zdaniem, jeśli Rada podejmie te dwie uchwały dzisiaj, to wówczas 

8 lutego nie spotkają się na sesji, chyba że coś nadzwyczajnego się wydarzy.   

 

Wniosek o dodanie do porządku posiedzenia punktów zaproponowanych przez 

Przewodniczącego Rady został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”. 

 

Porządek obrad XXXVII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu: 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r.,  

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028, 

c) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2018 rok, 

d) przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2017. 

4. Zakończenie.  

 

Ad 3 a) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r. przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 

18 stycznia 2018 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie powiatu na 2018 rok. Zmiany w planie dochodów dotyczą zwiększenia 

planu dochodów o kwotę 2 459 441,05 zł z tytułu otrzymania z Samorządu Województwa 

Wielkopolskiego dofinansowania projektu „Poprawa dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej w 

zakresie chorób będących przyczyną dezaktywacji zawodowej oraz opieki koordynowanej 

poprzez rozbudowę SPZOZ w Gostyniu”. Ogółem plan dochodów zwiększa się 

o kwotę  2 459 441,05 zł. Zmiany w planie wydatków dotyczą: 

1. zwiększenia planu wydatków o kwotę 6 765 371,99 zł na realizację projektu „Poprawa 

dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej w zakresie chorób będących przyczyną 

dezaktywacji zawodowej oraz opieki koordynowanej poprzez rozbudowę SPZOZ 

w Gostyniu” – dz.851 rozdz.85111 § 6057 – 2 459 411,05 zł i § 6059 – 4 305 960,94 zł. 

2. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 750 000,00 zł z realizacji zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 4948P Gola – Czajkowo” – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

3. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 1 000 000,00 zł z realizacji zadania „Rozbudowa drogi 

powiatowej nr 4803P Poniec – Krobia m. Dzięczyna” – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

Ogółem plan wydatków zwiększa się o kwotę 5 015 371,99 zł. Zwiększa się przychody budżetu 

o kwotę 2 555 930,94 zł – wolne środki z lat ubiegłych. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 
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Starosta Robert Marcinkowski zgłosił wniosek do projektu uchwały. Poinformował, że 

wczoraj został ogłoszony pierwszy w tym roku przetarg, a w najbliższym czasie zostaną 

ogłoszone kolejne. Trudno powiedzieć, jak będzie się kształtowała sytuacja z cenami. 

Przypomniał, że w ubiegłym roku ceny poszły bardzo mocno w górę. Aktualne kosztorysy, 

którymi dysponuje Wydział Komunikacji i Dróg, są przygotowane według obowiązujących cen, 

ale nie wiedzą, co może ich zaskoczyć. W związku z tym, że najbliższej sesji 

najprawdopodobniej nie będzie 8 lutego, zgłasza wniosek o przesunięcie 200 000 zł z wolnych 

środków na rezerwę inwestycyjną. W praktyce, jeśli przetarg zostanie rozstrzygnięty w taki 

sposób, że ceny będą wyższe, to Zarząd będzie mógł skorzystać z rezerwy inwestycyjnej, 

uruchomić ją i podpisać umowę z wykonawcą danego przedsięwzięcia. Usprawni to 

zarządzanie w kwestii przetargów.  

 

Wniosek Starosty Roberta Marcinkowskiego w sprawie przesunięcia 200 000 zł 

z wolnych środków na rezerwę inwestycyjną został przyjęty w wyniku głosowania: 

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr XXXVII/256/18 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r. 

została podjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad 3 b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na 

lata 2018-2028 przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że Zarząd 

na posiedzeniu 18 stycznia 2018 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028. Zmiany ww. uchwały 

dotyczą zmiany w załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa”: uaktualnienie kwot 

ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r. Zmiana 

w załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF” dotyczy przedsięwzięcia „Poprawa dostępu 

do świadczeń opieki zdrowotnej w zakresie chorób będących przyczyną dezaktywacji 

zawodowej oraz opieki koordynowanej poprzez rozbudowę SPZOZ w Gostyniu”, gdzie 

zwiększa się kwotę 2 770 880,46 zł i przenosi się okres realizacji z roku 2019 na rok 2018.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXVII/257/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2018-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad 3 c) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2018 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. Zgodnie z przepisami ujętymi w ustawie 

o samorządzie powiatowy oraz Statucie Rada Powiatu pracuje w oparciu o roczny plan, który 

musi być przyjęty na początku roku. Taki plan został opracowany, ujmuje on przede wszystkim 

różnego rodzaju sprawozdania, informacje dotyczące funkcjonowania jednostek na terenie 

naszego powiatu. Dotyczą one spraw bezpieczeństwa w różnych aspektach. Zwrócił uwagę, że 

ten plan trochę różni się od tych, które przyjmowali w latach ubiegłych. Nie ma w planie uchwały 

budżetowej, z tej racji, że rozpoczęty rok jest ostatnim rokiem kadencji, która kończy się 
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prawdopodobnie w październiku. Uchwalenie budżetu będzie już zadaniem przyszłej Rady. 

Poinformował, że do planu pracy na IV kwartał pozwolił sobie wprowadzić punkt dodatkowy. 

Dotyczy on zwołania sesji uroczystej. Jak wszyscy wiedzą, w tym roku w naszym kraju 

obchodzone są dwie doniosłe rocznice narodowe. Po pierwsze, 100-lecie odzyskania 

niepodległości przez Polskę, a po drugie, setna rocznica wybuchu Powstania Wielkopolskiego. 

Powiedział, że jego zdaniem jako Polacy, Wielkopolanie, nie powinniśmy przejść obok tego 

obojętnie, dlatego chce zaproponować Wysokiej Radzie zwołanie sesji uroczystej. Przypomniał, 

że Statut Powiatu reguluje kwestie dotyczące sesji uroczystej. Przewodniczący przytoczył zapis 

§ 33 o treści: „W celu podkreślenia ważnych dla powiatu wydarzeń lub świąt państwowych 

przewodniczący może zwołać uroczystą sesję rady powiatu. Porządek obrad uroczystej sesji 

ustala przewodniczący w zależności od jej charakteru. O terminie, porządku obrad i miejscu 

sesji uroczystej przewodniczący zawiadamia radnych na 7 dni przed sesją”. 

Dodał, że te dwie doniosłe rocznice należałoby uczcić także na forum Powiatu Gostyńskiego. 

Ważnym inicjatorem pewnych działań powinna być Rada Powiatu, stąd jego propozycja. 

Powiedział, że na pewno radni zadają sobie pytanie, czym zostanie wypełniona sesja uroczysta. 

Jest to kwestia otwarta i mogą o tym podyskutować na kolejnej sesji i taki plan stworzyć. 

W pierwszej kolejności widziałby podjęcie kurtuazyjnej uchwały upamiętniającej te doniosłe 

rocznice. Poza tym być może warto byłoby wysłuchać interesujących prelekcji historycznych na 

temat odzyskania niepodległości i Powstania Wielkopolskiego. Miałby też pomysł dotyczący 

konkursu adresowanego do młodzieży szkół powiatowych. W charakterze organizatora 

konkursu widziałby Radę Powiatu Gostyńskiego. Zwróci się do wszystkich klubów 

o wytypowanie przedstawicieli do komisji konkursowej, wspólnie ustalą regulamin i zasady 

przeprowadzenia konkursu. Dodał, że o szczegółach powie na kolejnej sesji.  

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że ma wątpliwość. Z jednej strony Przewodniczący nie 

chce uchwalać budżetu i ujmować jego uchwalenia w planie pracy, a z drugiej strony planuje 

właściwie czwarty kwartał. Co do obchodów uroczystości, które będą w okolicach 11 listopada, 

to jego zdaniem Przewodniczący wchodzi w kompetencje swojego następcy. Zapytał, czy nie 

należałoby zamknąć programu na trzecim kwartale.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama, odnosząc się do sprawy uchwalenia budżetu na kolejny 

rok, powiedział, że pewną tradycją było nieujmowanie uchwały budżetowej w tym ostatnim roku 

kadencji. Wychodzili z takiego założenia, że nowa Rada (nie wiadomo, jaka ona będzie, wybory 

są nieprzewidywalne) ma prawo do uporządkowania finansów powiatu po swojemu. Nie 

przypomina sobie, aby w planach pracy w minionych kadencjach (w ostatnim roku) ta uchwała 

budżetowa była ujmowana. Odnosząc się do kwestii sesji uroczystej, powiedział, że jego zdanie 

nie musi to polegać na tym, że sesję zwołają dopiero 11 listopada, czy w okolicach tej daty. 

Przyjmuje się w kraju, tak ogólnie, bo nie ma na to uregulowań prawnych, że cały rok 2018 jest 

Rokiem Powstania Wielkopolskiego. Jest także Rokiem Odzyskania Niepodległości, co znalazło 

swój wyraz w ustawie podjętej przez Sejm. Nie jest powiedziane, że Rada musi organizować 

obchody dokładnie 11 listopada, może zrobić to wcześniej. Dodał, że myślał o terminie 

październikowym.   

Radny Aleksander Dolczewski powiedział, że należy to zaplanować wcześniej i popiera 

wniosek Przewodniczącego.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że według jego koncepcji sesja uroczysta ma 

dotyczyć jeszcze tej kadencji.  

Radny Zenon Norman powiedział, że nawet gdyby wybory odbyły się pod koniec października, 

to i tak nowa Rada musi się ukonstytuować. To trwa ok. tygodnia po wyborach, a nie wiadomo, 

kiedy zostanie ogłoszone zakończenie wyborów. Może być taka sytuacja, że ta Rada będzie 

opracowywać budżet. Zaproponował, aby w planie pracy pozostawić uchwalenie budżetu.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na dwa ważne 

szczegóły. Pierwszy z nich to taki, że kadencja Rady kończy się 16 listopada 2018 r. Zgodnie 
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z obowiązującym prawem wtedy dobiega końca kadencja tej Rady. Ponadto, jeśli mówią 

o kwestiach budżetowych, to wiele wskazuje na to, że Zarząd i tak będzie musiał przedstawić 

Radzie (niezależnie od tego której) projekt budżetu, dlatego że jest zobligowany przepisami do 

przedstawienia takiego dokumentu do 15 listopada. Jest prawdopodobne, że nawet w ostatnich 

dniach kadencji ten dokument musi zostać opracowany.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że sugerował się tym, co było w poprzedniej 

kadencji. O ile go pamięć nie myli, w poprzedniej kadencji tej uchwały budżetowej w ostatnim 

roku nie było.  

Radny Damian Walczak powiedział, że, tak jak powiedział Starosta i częściowo radny Norman, 

projekt budżetu do 15 listopada składa Zarząd. Rada Powiatu pracuje w tym momencie nad 

planem pracy. Uważa, że w zakresie uchwały budżetowej nic się nie wydarzy, jeśli tutaj tego 

dokumentu w IV kwartale nie wpiszą. Rzeczywiście dopiero nowa Rada Powiatu będzie 

pracowała nad uchwałą budżetową. Zgadza się z sugestiami obu panów, że poniekąd zahaczy 

to o pracę w tej kadencji. Komisje mogłyby się spotkać i pracować nad wytycznymi do projektu 

budżetu. Uważa, że w sensie formalnym ten dokument w IV kwartale nie powinien się znaleźć, 

powinno to pozostać w kształcie przedstawionym przez Przewodniczącego Rady.  

Radny Zenon Norman powiedział, że Rada nie musi podjąć uchwały o przyjęciu budżetu, ale 

może pracować nad tym budżetem. Nie wiedzą, kiedy będą wybory i kiedy nowa Rada się 

ukonstytuuje.  

Sekretarz Leszek Maliński poinformował, że kadencja tej Rady kończy się 16 listopada i nie 

ma żadnego znaczenia, kiedy się ukonstytuuje nowa Rada i kiedy wybierze nowy Zarząd. 

Zgodnie z przepisami obowiązującej ustawy ten zarząd pracuje tak długo, póki nie zostanie 

wybrany nowy. Rada kończy swoją działalność, jak mówił wcześniej Starosta, 16 listopada i po 

tej dacie już nie może pracować.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że ma pewien mętlik po tych wypowiedziach. 

Jeśli wprowadzą do planu pracy uchwałę budżetową, a nie wykonają tego, to będą mieć 

poczucie winy, że nie zrealizowali do końca planu. Nie wie, czy powinien być zapis 

„uchwała  wsprawie przyjęcia budżetu”. Zaproponował wprowadzenie ogólnego zapisu „prace 

nad projektem budżetu powiatu na rok 2019”.  

 

Wniosek o włączeniu do planu pracy Rady w IV kwartale zapisu: „prace nad budżetem 

powiatu na rok 2019” został przyjęty w wyniku głosownia: 17 głosów „za”, 1 głos 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr XXXVII/258/18 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Gostyńskiego na 2018 rok została podjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad 3 d) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 

2017 przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. Poinformował, że zgodnie z ustawą 

o samorządzie powiatowym oraz zapisami Statutu Powiatu Gostyńskiego każda komisja stała 

ma obowiązek przygotować sprawozdanie ze swojej działalności za rok miniony. Takie 

sprawozdania zostały przez komisje stałe przygotowane i zgodnie z przepisami przedłożone 

Wysokiej Radzie. Przypomniał, że w strukturach Rady Powiatu Gostyńskiego funkcjonuje pięć 

komisji stałych: Komisja Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, Komisja Rewizyjna, 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Komisja Samorządowo-Organizacyjna 

i Porządku Publicznego oraz Komisja Spraw Społecznych. Każda z tych Komisji przygotowała 

sprawozdanie, a radni mają je do wglądu. Przewodniczący podziękował komisjom za pracę 
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w roku 2017. Działalność komisji nie jest może tak bardzo widoczna z tego względu, że 

w obradach nie uczestniczy zbyt wielu gości, nie mniej jednak te prace są bardzo ważne. Często 

ciężar dyskusji dotyczącej problemów czy różnych zagadnień powiatowych przenoszony jest 

właśnie na posiedzenia komisji. To, że mogą w miarę sprawnie obradować podczas sesji, jest 

zasługą właśnie tych komisji. Dlatego dziękuje przewodniczącym komisji, 

wiceprzewodniczącym i wszystkim członkom.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXVII/259/18 w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych 

Rady w roku 2017 została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

 

Ad 4) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Alfred Siama zamknął XXXVII 

nadzwyczajną sesję Rady Powiatu Gostyńskiego o godz. 8.00. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Gostyńskiego 

/-/ Alfred Siama 

 

Protokołowała 

Elżbieta Mikstacka  


